



CSLA College of Fellows

AAPC Ordre des associés

Investiture Ceremony Cérémonie d'intronisation

Thursday, October 19th, 2017 (Montréal)
Jeudi le 19 octobre 2017 (Montréal)



Fellows banquet in Winnipeg – 2016 – gala des Associés à Winnipeg (Photo : J. Landry)

brief history

Election to fellowship first began in 1964 with the designation of four honourees. In the subsequent 15 years over 30 members had been elected, eliciting demand for a more formalized structure and process to the promotion of fellowship. It was at CSLA Congress 1979 in Charlottetown that the College of Fellows was formally established and the Rules for the Conduct of Operations were adopted. The rules structured and outlined the operation of the College, and developed guidelines for the advancement of members to Fellowship.

The Annual Meeting of the College is held in conjunction with the CSLA Congress every year. An Executive Committee for the College that includes the Chair, Vice Chair, Secretary-Treasurer, the President of the Landscape Architecture Canada Foundation (LACF) and the President of the CLSA (ex-officio member), are responsible for the conduct of affairs within the College. There is particular emphasis within the Rules for the Conduct of Operations given to the manner in which new Fellows are admitted to the College, as well as the perceived role the College holds within the larger scope and activities of the profession and its societies.

In accordance with the Rules for the Conduct of Operations, nominations for Fellowship may be presented to the College by the component organizations and/or the Board of Governors of the CSLA. The final selection is made by a jury of Fellows, comprised of representatives from Canada's five regions (B.C., Prairies, Ontario, Quebec, Maritimes), who serve on the jury for overlapping three-year terms. The Fellows-Elect are then ceremoniously inducted into the College during the banquet or other special event of the next CSLA Congress. Other activities of the College and its members involve assisting in the operation of the Accreditation Council, which administers the accreditation of Canadian schools/departments of landscape architecture since 1987, as well as the LACF. Since the Campaign of Fellows commenced in 1988, over \$480,000 have been donated by Fellows to the Foundation. These funds are used to promote the ideals of the profession of landscape architecture through research and scholarship grants, firmly establishing the Foundation as a significant force in the future of the landscape architectural profession in Canada. In recent years a special effort has been made to establish a profile record on each Fellow, in order to have such information available for present and future generations of landscape architects. To-date, these records are on file for 87% of the Fellows. Since the inception of CSLA, a total of 229 Fellows have been elected.

bref historique

La nomination d'associés a commencé en 1964 avec la nomination de quatre membres. Au cours des 15 années suivantes, 30 membres ont reçu cette distinction, ce qui a entraîné la mise en place d'une structure et d'un processus plus officiel pour la promotion au rang d'associé. C'est à l'occasion du congrès de l'AAPC en 1979 à Charlottetown que l'Ordre a vu le jour, et que ses règles de conduite et de fonctionnement ont été adoptées. Ces règles régissent l'Ordre et ses activités, en plus d'inspirer les lignes directrices pour la promotion des membres au rang d'associé.

L'Assemblée générale de l'Ordre a lieu en même temps que le Congrès annuel de l'AAPC. Le Comité exécutif de l'Ordre – composé d'un président, d'un vice-président, d'un secrétaire-trésorier, du président de la Fondation d'architecture de paysage du Canada (FAPC) ainsi que du président de l'AAPC (membre d'office) – veille à sa bonne marche. Par ailleurs, les règles de conduite des activités accordent une grande importance à l'admission de nouveaux associés dans l'Ordre, et à la façon dont est perçue l'Ordre dans le cadre des activités et de la portée de la profession et de ses associations constituantes.

Conformément aux règles de conduite et de fonctionnement, les candidatures au titre d'associé sont proposées à l'Ordre par les associations constituantes et par le CA de l'AAPC. Le choix final revient à un comité d'associés représentant les cinq grandes régions du Canada (C.-B., Prairies, Ontario, Québec et provinces de l'Atlantique) dont les mandats de trois ans se chevauchent. Par la suite, les personnes promues au rang d'associé sont accueillies dans l'Ordre lors d'une cérémonie officielle tenue à l'occasion d'un banquet ou d'un événement spécial lors du congrès de l'AAPC. Entre autres activités, l'Ordre et ses membres aident au bon fonctionnement du Conseil d'agrément, qui s'occupe depuis 1987 de l'agrément des écoles et des facultés canadiennes d'architecture, et de la FAPC. Depuis l'avènement de la « Campagne des associés », en 1988, l'Ordre a versé plus de 480 000 \$ en dons à la Fondation. Ces sommes servent à promouvoir les idéaux de la profession d'architecte paysagiste par un soutien à la recherche et des bourses d'études, établissant ainsi le leadership de la Fondation pour l'avenir de la profession au Canada. Le Collège a fait des efforts spéciaux au cours des dernières années pour dresser le profil personnel de chaque associé, à l'intention des générations actuelles et futures d'architectes paysagistes. Nous avons actuellement les profils à jour de 87 % des associés. Depuis la création de l'AAPC, 229 associés ont été promus.

criteria for election

Election to Fellow is the highest honour the CSLA bestows on its members.

Fellowship is the recognition of members who have made outstanding contributions to the profession over an extended period of time in one or more of the following categories:

- Executed Works
- Administrative Professional Work in Public Agencies
- Professional University Instruction
- Professional Writing
- Service to the Community or the Public
- Direct Service to the Society

Other requirements for election are a minimum of twelve (12) years uninterrupted membership in the Society, strictly enforced confidentiality of nomination and a confirmative 75% majority vote by the Jury of Fellows. Outstanding contributions are generally considered to be contributions, which are above and beyond those provided by a member of the profession. Particular attention is paid to those practitioners who have made nationally or internationally recognized contributions.

critères d'admission

La promotion au rang d'associé est la plus haute distinction que l'AAPC accorde à ses membres.

Elle vient souligner la reconnaissance de leur contribution exceptionnelle à la profession pendant une période prolongée dans l'une ou plusieurs des catégories d'activités suivantes :

- l'exécution des travaux
- travail administratif professionnel auprès d'organismes publics
- enseignement universitaire
- rédaction
- service à la communauté
- service direct à la Société

Pour être admis au sein de l'Ordre, les candidats doivent avoir été membres de l'Association pendant au moins douze (12) ans consécutifs, avoir fait l'objet d'une nomination strictement confidentielle et avoir obtenu la faveur de 75 % du jury d'associés. Règle générale, on considère comme apport exceptionnel une contribution qui va au-delà de ce que l'on pourrait attendre d'un membre de la profession. On accorde une attention particulière aux professionnels qui se sont distingués sur la scène nationale et internationale.

Chairs | Présidents

| | |
|---------|----------------------------|
| 1979-84 | William E. Coates, OALA |
| 1984-86 | E. J. (Jack) Walker, SALA |
| 1986-87 | James R. Taylor, OALA |
| 1987-89 | Douglas D. Paterson, BCSLA |
| 1989-90 | Jack D. Milliken, OALA |
| 1990-92 | Leonard L. Novak, AALA |
| 1992-94 | Ronald F. Williams, AAPQ |
| 1994-96 | Peter G. Klynstra, APALA |
| 1996-98 | Alexander Budrevics, OALA |
| 1998-00 | Don Vaughan, BCSLA |
| 2000-02 | Charles H. Thomsen, MALA |
| 2002-04 | John B. MacLeod, AAPQ |
| 2004-06 | Carolyn S. Woodland, OALA |
| 2006-08 | Ronald J. Middleton, AALA |
| 2008-10 | James Melvin, OALA |
| 2010-12 | Peter Kreuk, BCSLA |
| 2012-14 | Ted Baker, OALA |
| 2014-16 | Wendy Graham, AAPQ |
| 2016-pr | Alan Duncan, BCSLA |

Jury Foremen | Présidents des jurys

| | |
|----------|----------------------------|
| 1987-91 | Cornelia Oberlander, BCSLA |
| 1991-93 | Charles H. Thomsen, MALA |
| 1993-97 | M. Garry Hilderman, MALA |
| 1997-00 | Vincent Asselin, AAPQ |
| 2000-02 | Jane Durante, BCSLA |
| 2002-11 | Cary C. Vollick, APALA |
| 2012-16 | Margot Long, BCSLA |
| 2017-pr. | Heather Cram, MALA |

Secretary-Treasurers | Secrétaires-trésoriers

| | |
|----------|--------------------------|
| 1979-89 | Owen R. Scott, OALA |
| 1989-91 | M. Garry Hilderman, MALA |
| 1992-08 | Gunter A. Schoch, MALA |
| 2008-15 | Jane Durante, BCSLA |
| 2015-pr. | Wendy Shearer, OALA |

Dual Fellowship in CSLA and ASLA | Associés de l'AAPC et de l'ASLA

EN_Since 1975, sixteen Canadian Landscape Architects had the rare and exceptional honour of being elected to both the CSLA College of Fellows and the ASLA Council of Fellows. |
FR_Depuis 1975, seize architectes paysagistes canadiens ont eu l'honneur exceptionnel d'être élus à la fois à l'Ordre des associés de l'AAPC et au Conseil des associés de l'ASLA.

Alexander Budrevics, OALA – 1975, 1975
Louis Perron, AAPQ – 1974, 1978
Gunter A. Schoch, MALA – 1985, 1973
Cameron R. J. Man, BCSLA – 1982, 1985
Walter H. Kehm, OALA – 1986, 1986
Peter Jacobs, AAPQ – 1981, 1990
Cornelia Oberlander, BCSLA – 1981, 1992
James Stansbury, OALA – 1982, 1993
Ann Milovsoroff, OALA – 2001, 1999
James R. Taylor, OALA – 1980, 2004
Cecelia Paine, OALA – 1993, 2006
Don Vaughan, BCSLA – 1983, 2008
Janet Rosenberg, OALA – 2001, 2011
George Dark, OALA – 2004, 2010
Greg Smallenberg, BCSLA – 2004, 2010
Virginia Burt, OALA – 2015

Dual Fellowship in CSLA and the (UK) Landscape Institute | Associés de l'AAPC et du (UK) Landscape Institute

Dr. Alan Tate – 1985-2016

the fellows

1964
Otis Bishopric *
Gordon Culham *
Howard B. Dunnington-Grubb *
Maurice H. Howitt
Edward I. Wood *

1966
Frances V. Blue *

1967
Robert G. Calvert *

1972
E.J. Walker

1973
Victor Chanasyk *
J. Austin Floyd *
Warner S. Goshorn *
Donald W. Graham
Macklin L. Hancock *
Douglas W. Harper *
John W. Neill *
Edwin J. Skapsts
Emiel Van der Meulen

1974
Ibsen E. Brodersen *
Bradley R. Johnson
Clive L. Justice
Andre E. Lafontaine
Louis Perron *
Donald W. Pettit *
J. Vilhelm Stensson *

1975
Alexander Budrevics *
George Tanaka *

1976
William E. Coates *
Raymond Gascon
Alexander E. Rattray

1977
Owen R. Scott

1978
Philip W. Tattersfield *

1979
Raoul Robillard *

1980
Maurice Hamel *
Jack D. Milliken
Reinhart L. Petersmann
James R. Taylor
Nick Van Vliet

1981
Benoit J. Begin
Michael Hough *
Peter Jacobs
Cornelia Oberlander
Marius Ois

1982
Heinz H. G. Berger
M. Garry Hilderman*
Cameron R. J. Man
André Sauv  *
James Stansbury

1983
Edward P. Holubowich
Frank D. Milus
Daniele Routaboule
Don Vaughan

1984
Ulric Couture *
Arthur R. Cowie *
Georges Daudelin *
Dieter Gruenwoldt
R. Hugh Knowles *
Douglas D. Paterson

1985
John L. Lantzius *
Estyl J. Mooney
Gunter A. Schoch *

1986
Walter H. Kehm
Leonard L. Novak
Friedrich Oehmichen

1987
Peter G. Klynstra *
Ronald F. Williams

les associ s

1988
Edward H. Fife
Charles H. Thomsen

1989
Andre Chartrand

1990
Douglas B. Clark
Jane L. Durante
Kenneth J. Hoyle
Moura Quayle

1991
Irene Cinq-Mars
Glenn D. Harrington
Lawrence R. Paterson

1992
Edwin S. (Ted) Baker
Donald B. Barron
John D. Consolati
Marie Kipen

1993
Vincent Asselin
Cecelia Paine
Carolyn S. Woodland

1994
Carole Beauregard
Roderick B. MacDonald
John B. MacLeod
Steven Morehead

1995
Robert N. Allsopp
Alfred Simon

1997
Garry Carson
E. B. (Ted) McLachlan
James H. Melvin
Chantal Prud'homme
Jean-Francois Rolland
Cary C. Vollick

1999
Catherine Berris
John (Jack) P. Copeland *
Donald K. Hester
Ronald J. Middleton
Jeffrey J. Phillips

2000
David Anselmi
Robert W. Crosby
Robert A. Gibbs
Gerald A. G. Lajeunesse
Faye E. Langmaid
Eha Mai Naylor
Robert M. Wright

2001
Louis Beaupr 
Patrick Bollenberghe
Arnis Budrevics
Vincent Dumais
Ann Milovsoroff
David Mitchell
Richard Moore
Christopher Phillips
Janet Rosenberg
Thomas Sparling
David Wagner

2003
Alan S. Duncan
Richard Gaudreau
John B. Hillier
Donna Hinde
Peter G. Kreuk
Domenic Lunardo
Patrick F. Mooney
David J. Reid
Marie-Claude Robert
Andr  Schwabenbauer*
Richard A. Strong

2004
Ian Dance
George F. Dark
Gerald Eckford
Michele Gauthier
David Leinster
Anne-Marie Parent
Campbell Patterson
Ronald Rule
Greg Smallenberg
Barry A. Yanchyshyn

2005

Alain Baillargeon
Garth Balls
Rudolf W. Hofer
Jean-Marc Latreille
Margot Long
D. James Paterson
James T. Sackville

2006

Brian Baker
Adrienne L. Brown
Patrick R. Butler
Cynthia D. Cohlmeier
Bruce E. Cudmore *
C. Ken Dockham
Roger Green
Patrick Li
Serge Poitras
Prof. Beverly A. Sandalack
Daniel Trottier

2008

Claude Cormier
James Dobbin
Chantal Gagnon
Daniel K. Glenn
Sara-Jane Gruetzner
Randall F. Sharp

John W. Zuck

2009

Pierre Bouchard
Colleen Mercer Clarke
Heather Cram
Wendy Graham
Achim Jankowski
Joann Latremouille *
John Laird
Jim Vafiades
Laurie Lamb Wagner

2010

Malaka Ackaoui
David R. Brown
Douglas Carlyle
Daniel Chartier
Victor Kallos
Cathy J. Sears
George Stockton

2011

Cynthia Girling
Wendy Shearer
Robert LeBlanc
Penny Dunford
Myke Hodgins
Liane McKenna

Karen LeGresley Hamre
Ian Wasson

2012

Doug Backhouse
Lise Cormier
Carol Craig
Linda Dicaire
Jeff Frank
Linda A. Irvine
Don Naylor

2013

Peter Bigelow
Neil Dawe
Jean Landry
Edward (Ted) C. Muller
James (Jim) C. Thomas

2014

Myriam Beaudoin
Tony Bradwell
Dr. Robert Brown
Robert Evans
Margaret Ferguson
Chris Grossett
Michel Rousseau
Peter Smith
John Zvonar

2015

Peter D. Briggs
Virginia Burt
Nataša Juck
Erik Lees
Trevor J. McIntyre
Glenn A. O'Connor
John Quinn
Alexander Topps

2016

Douglas Carrick
Victor Ford
Dr. Douglas Olson
Dr. Nancy Pollock-Ellwand
Michael Scatliff
Lawrence Stasiuk
Dr. Alan Tate
Pierre M. Valiquette

2017

Glen Manning
Joanne Moran
Claude Potvin
R. Mark Schollen

** Indicates that the fellow is deceased. / Indique que l'associé est décédé.*



The College of Fellows Medal / La médaille de l'Ordre des associés

the fellows of 2017

les associés de 2017

Glen Manning, MALA, OALA, SALA, CSLA

- Executed Works,
- Service to the Community or the Public
- Direct Service to the Society

- exécution des travaux,
- services offerts à la collectivité et au public
- services directs à l'AAPC

Joanne Moran, OALA, CSLA

- Direct Service to the Society

- services directs à l'AAPC

Claude Potvin, AAPQ, CSLA

- Direct Service to the Society
- Administrative Professional Work in Public Agencies

- services directs à l'AAPC
- travail administratif professionnel auprès d'organismes publics

R. Mark Schollen, OALA, CSLA

- Executed Works
- Professional Writing

- exécution des travaux,
- rédaction professionnelle

Glen Manning, MALA, OALA, SALA, CSLA



Categories

- _ Executed Works
- _ Service to the Community or the Public
- _ Direct Service to the Society

Glen is the managing principal at HTFC Planning & Design in Winnipeg, with more than 25 years of local and international experience across a broad range of practice.

His work has garnered several awards, and includes urban design, transportation corridors, heritage sites, bridge architecture, accessible housing and landscapes, active transportation, graphic design and interpretive planning. He is a registered Green Roof Professional (GRP) and a frequent guest lecturer at the University of Manitoba's Civil Engineering Department and Department of Landscape Architecture.

Glen's community service commitments are focused on inclusive and sustainable community design. He is a member of the Chamber of Commerce's Environmental Leadership Council, a board member of the Green Action Centre, and a committee member for the Manitoba Recreational Trails Association following his time on the board. He was the lead author of provincial policy document on Visitable Housing for Manitoba Housing and remains actively involved with the Canadian Centre on Disability Studies' visitability projects.

Catégories

- _ l'exécution des travaux
- _ services offerts à la collectivité et au public
- _ services directs à l'AAPC

Glen Manning, associé principal de HTFC Planning & Design de Winnipeg, oeuvre depuis plus de 25 ans dans un large éventail de pratiques sur le plan local et international.

Ses réalisations lui ont valu plusieurs prix, notamment dans les domaines du design urbain, des corridors de transport, des sites patrimoniaux, de l'architecture des ponts, des logements et paysages accessibles, du transport actif, de la conception graphique et de la planification de l'interprétation. Professionnel agréé en toitures végétalisées, il donne fréquemment des conférences au département de génie civil et au département d'architecture de paysage de l'Université du Manitoba.

Son engagement envers la collectivité porte sur aménagement de collectivités inclusives et durables. Il siège au Conseil du leadership environnemental de la Chambre de commerce, au conseil d'administration du Green Action Center et au comité de l'Association des sentiers récréatifs du Manitoba. Il est le principal auteur du document de politique provincial sur les logements visitables de Logement Manitoba et participe activement aux projets de visitabilité du Canadian Centre on Disability Studies.



Photo: Ottawa/Couvrette

Category

Direct Service to the Society

Joanne has found landscape architecture to be a guiding light in her life, providing endless interest, delight and fulfillment throughout her years of practice. Joanne is a full member of the Ontario Association of Landscape Architects, CSLA & IFLA and has worked in the Municipal Public sector for 29 years in various roles as a Landscape Architect at the City of Ottawa. Joanne had also previously worked in the private sector as a landscape architect for ten years. Joanne's focus included traditional Landscape Architecture, Recreation Planning, Park Design and Capital Development & Renewal, and has enjoyed award-winning works such as Project Management for the *Gloucester Growth Areas Recreation Master Plan* (1992) and Staff Landscape Architect for the Sandy Hill Flood Control and Park Rehabilitation (2007) as well as implementing park improvements for hundreds of sites in the City. Joanne believes in the value of volunteering and has contributed significant time to many groups, most pertinently, governance with professional associations including the Ontario Association of Landscape Architects and the Canadian Society of Landscape Architects. Joanne ended an extended term 2007-2017 on the Executive of OALA at the March AGM and has contributed as Councillor and Chair and member on many committees. Joanne was also pleased to serve as the Board Representative for the Canadian Society of Landscape Architects; as Chair of the OALA Honours Awards and Protocol Committee; as a juror and chair for the CSLA Awards and on the roster for the Landscape Architecture Accreditation Council; the OALA Discipline Committee; the joint OALA/CSLA membership review committees; and the Editorial Board for Landscapes|Paysages.

Catégorie

le service direct à la Société

L'architecture de paysage a été un phare dans la vie de Joanne Moran et une source d'intérêt, de plaisir et de réalisation sans cesse renouvelés durant l'exercice de sa profession. Joanne est membre à part entière de l'Ontario Association of Landscape Architects, de l'AAPC et de la FIAP. Elle a travaillé dans le secteur public municipal pendant 29 ans dans différentes fonctions d'architecte paysagiste à la Ville d'Ottawa. Joanne avait auparavant travaillé dans le secteur privé comme architecte paysagiste pendant dix ans. Son travail portait essentiellement sur l'architecture de paysage traditionnelle, l'aménagement à des fins récréatives, la conception de parc et le développement et la rénovation de la capitale. Certaines de ses œuvres ont été primées, notamment la gestion de projet du Plan directeur des loisirs du secteur de croissance de Gloucester (1992) et l'Installation de gestion des eaux pluviales et la revitalisation du parc Côte-de-Sable (2007), ainsi que la mise en valeur de centaines de parcs dans la ville. Joanne croit en l'utilité du bénévolat et elle a consacré beaucoup de temps à de nombreux groupes, notamment à la direction d'associations professionnelles, dont l'Ontario Association of Landscape Architects et l'Association des architectes paysagistes du Canada. Joanne a mis fin à un mandat prolongé de 2007 à 2017 au conseil exécutif de l'OALA lors de l'AGA de mars. Elle a contribué en tant que conseillère, présidente et membre à de nombreux comités. Joanne a eu le plaisir d'agir comme représentante du conseil d'administration de l'Association des architectes paysagistes du Canada, présidente du Comité des prix honorifiques et du protocole de l'OALA, jurée et présidente des Prix de l'AAPC. Elle a travaillé au Conseil d'agrément en architecture de paysage, au comité de discipline OALA, aux comités mixtes d'examen de l'adhésion OALA /AAPC, et au Comité de rédaction de Landscapes|Paysages.



Categories

- _ Direct Service to the Society
- _ Administrative Professional Work in Public Agencies

Claude initiated his career in the private sector and then Parks Canada but for the most part worked for the National Capital Commission in Ottawa, where he contributed to many significant projects in a range of portfolios, mainly the official residences, urban parks / open space corridors and Gatineau Park.

In the latter part of his 28-year career with the NCC, he was Chief of the landscape architecture / urban design section and also was given responsibility for the industrial design group. He strived always to reinforce recognition of landscape architecture within the NCC and amongst its collaborators. He retired from the public service in 2015.

With regards to time devoted to the professional association, Claude was a member of the AAPQ Council for 6 years, on the CSLA Board of Directors (2008 - 2014), and CSLA President (2013). He has been involved in many initiatives in service to the CSLA: as judge in various editions of the CSLA Design Awards and the National Urban Design Award, helping to set up and organize annual congresses (Cuba 2007, Mexico 2015), and participating in the accreditation review of the MLA program at the Université de Montréal (2015). One of his key achievements was coordinating a national agreement, ratified in 2015, which clarifies roles and responsibilities of the CSLA and its 9 component associations across Canada.

Catégories

- _le service direct à la Société
- _ travail administratif professionnel auprès d'organismes publics

Claude Potvin a commencé sa carrière dans le secteur privé. Il a par la suite travaillé à Parcs Canada. La majeure partie de sa carrière s'est toutefois déroulée à la Commission de la capitale nationale à Ottawa au sein de laquelle il a contribué à de nombreux projets importants dans divers portefeuilles, principalement les résidences officielles, les parcs urbains, les corridors d'espace vert et le parc de la Gatineau.

Au cours des dernières années de sa carrière de 28 ans à la CCN, il a exercé les fonctions de chef du Service d'architecture et de design urbain et de responsable du groupe de design industriel. Il s'est toujours efforcé d'accroître la reconnaissance de l'architecture de paysage au sein de la CCN et parmi ses collaborateurs. Il a pris sa retraite de la fonction publique en 2015.

Claude a également été actif au sein d'associations professionnelles. Il a siégé au conseil d'administration de l'AAPQ pendant six ans et au conseil d'administration de l'AAPC de 2008 à 2014. Il a assumé le poste de président de l'AAPC en 2013. Il a participé à de nombreuses initiatives au service de l'AAPC. Il a agi comme juge dans diverses éditions du Prix d'excellence de l'AAPC et pour l'octroi du Prix national de design urbain. Il a également participé à l'organisation de congrès annuels (à Cuba en 2007 et au Mexique en 2015) et à l'examen de l'agrément du programme de maîtrise en architecture de paysage de l'Université de Montréal (2015). La coordination d'une entente nationale, ratifiée en 2015, qui clarifie les rôles et responsabilités



Categories

- _ Executed Works
- _ Professional Writing

Mark Schollen is principal of Schollen & Company Inc., a landscape architectural consulting practice that specializes in sustainable design. Since graduating with a BLA from the University of Toronto in 1985, Mark's career has been focused on exploring innovative solutions to achieve sustainability objectives within the context of the urban environment. Mark's portfolio of projects includes large-scale watershed restoration projects throughout Canada, as well as in China and Saudi Arabia, and the preparation of a number of Low Impact Development guideline documents for municipalities and conservation authorities. Mark co-authored the Sustainable Stormwater Management Specifications for the Canadian Standards Association and provided input to the sustainability guidelines for South Africa.

Mark remains involved with the University of Toronto and Ryerson University, lecturing on topics related to urban ecosystems and sustainable design. Mark has lead numerous award-winning park master plans and watershed management strategies including the Rouge North Management Plan, a six-year endeavor that encompassed four municipalities and involved consultation with over 20,000 stakeholders. The Rouge North Management catalyzed the expansion of Rouge Park to create the 79.1 ha Rouge National Urban Park. Schollen & Company Inc. continues to remain at the forefront of sustainable design through Mark's commitment to research and innovation.

Catégories

- _ exécution des travaux
- _ rédaction professionnelle

Mark Schollen est associé principal de Schollen & Company Inc., un cabinet-conseil en architecture de paysage spécialisé en écoconception. Après avoir obtenu un BAP de l'Université de Toronto en 1985, Mark a orienté sa carrière vers l'étude de solutions novatrices permettant d'atteindre des objectifs de durabilité dans un environnement urbain. Le portefeuille de projets de Mark comprend de grands projets de restauration de bassins versants au Canada, en Chine et en Arabie saoudite, ainsi que la rédaction de plusieurs lignes directrices en matière de développement à faible impact pour les municipalités et les offices de protection de la nature. Mark a corédigé les spécifications de gestion durable des eaux pluviales pour l'Association canadienne de normalisation et il a contribué à l'élaboration de lignes directrices en matière de durabilité pour l'Afrique du Sud.

Il continue de s'impliquer à l'Université de Toronto et à l'Université Ryerson en donnant des conférences sur des thèmes liés aux écosystèmes urbains et à l'écoconception. Il a dirigé de nombreux plans directeurs de parcs et stratégies de gestion de bassins hydrographiques qui ont été primés, notamment le plan directeur de Rouge North, un projet de six ans englobant quatre municipalités pour lequel plus de 20 000 intervenants ont été consultés. L'aménagement de Rouge North a entraîné l'agrandissement du parc de la Rouge du fait de la création du parc urbain national de la Rouge d'une superficie de 79,1 ha. Le cabinet-conseil Schollen & Company Inc. demeure à l'avant-garde de l'écoconception grâce à l'engagement de Mark dans la recherche et l'innovation.

